
LEVONDA (FILM COATED TABLETS)

COMPOSITION:
Each film coated tablet contains:
– Levocetirizine 2HCl   5 mg.
MODE OF ACTION:
Levocetirizine, the active enantiomer of cetirizine, is an antihistamine; its principal effects
are mediated via inhibition of  H1 receptors.
INDICATIONS:
Levonda is a histamine H1-receptor antagonist indicated for:
– The relief of symptoms associated with seasonal and perennial allergic rhinitis.
– The treatment of the uncomplicated skin manifestations of chronic idiopathic urticaria.
CONTRAINDICATIONS:
– Patients with a known hypersensitivity to levocetirizine or any of the ingredients of

Levonda or to cetirizine.
– Patients with end-stage renal disease at less than 10 mL/min creatinine clearance or

patients undergoing hemodialysis.
– Children 6 to 11 years of age with renal impairment.
WARNINGS AND PRECAUTIONS:
– Avoid engaging in hazardous occupations requiring complete mental alertness such as

driving or operating machinery when taking Levonda.
– Avoid concurrent use of alcohol or other central nervous system depressants with

Levonda.
ADVERSE REACTIONS:
The most common adverse reactions are somnolence, nasopharyngitis, fatigue, dry
mouth, and pharyngitis in subjects 12 years of age and older, and pyrexia, somnolence,
cough, and epistaxis in children 6 to 12 years of age.
DRUG INTERACTIONS:
In vitro data indicate that levocetirizine is unlikely to produce pharmacokinetic interactions
through inhibition or induction of liver drug-metabolizing enzymes. No in vivo drug-drug
interaction studies have been performed with levocetirizine. 
PREGNANCY:
Pregnancy Category B. There are no adequate and well-controlled studies in pregnant
women. Because animal reproduction studies are not always predictive of human
response, Levonda should be used during pregnancy only if clearly needed.
NURSING MOTHERS:
Cetirizine has been reported to be excreted in human breast milk. Because levocetirizine
is also expected to be excreted in human milk, use of Levonda in nursing mothers is not
recommended.
DOSAGE AND ADMINISTRATION:
Adults and children 12 years of age and older: 5 mg (1 tablet) once daily in the evening.
Children 6 to 11 years of age: 2.5 mg (1/2 tablet) once daily in the evening. 
OVERDOSAGE:
Symptoms of overdose may include drowsiness in adults and initially agitation and
restlessness, followed by drowsiness in children. There is no known specific antidote to
Levonda.
PACKAGE:
Carton box of 20 F.C.Tablets, blister packed.
Carton box of 10 F.C.Tablets, blister packed.
STORAGE:
Store at (15–25)°C. Keep away from reach of children.

THIS IS A MEDICAMENTRef 1106261
A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to
instructions is dangerous for you.
Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the
pharmacist who sold the medicament.
The doctor and the pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.
Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
Keep medicaments out of reach of children.
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(مليفلاب ةضسبلم تاطوغضضم)ادنوفيل

:بيكرتلا
:يوتحت مليفلاب ةضسبلم ةطوغضضم لك
.غلم٥  ديرولكورديهيد نيزيرتيضسوفيل -
:يئاودلا ريثاتلا
تÓبقتضسم طيبثت ةيضسيئرلا هتاريثأات طضسوتت ،نيماتضسيهلل داضضم ،نيزيرتيضسلل لاعّفلا لثامتملا وه نيزيرتيضسوفيل
1Hةينيماتضسيهلا. 
:تابابطتسس’ا
:اهنمو ةيضسضسحتلا ضضارعألا ةجلاعم يفادنوفيل لمعتضسي

.يونضسلا يضسضسحتلا فنألا باهتلاو يلضصفلا يضسضسحتلا فنألا باهتلا ضضارعأا -
.ببضسلا لوهجملا نمزملا ىرضشلل ةطلتخملا ريغ ةيدلجلا ضضارعألا -
:بابطتسس’ا تاداسضم
لبق نمو ،هتانوكم نم يأل وأا هل مهلمحت مدع قبضس نيذلا دارفألا لبق نمادنوفيل لامعتضسا مدع بجي
وأا ،ةقيقد/لم01 نم لقأا نينيتايرك ةيفضصت عم ةيئاهنلا ةلحرملاب ةيلكلا ةفيظو فعضضب نيباضصملا ىضضرملا
.ةيلكلا ةفيظو يف فعضضب نيباضصملا ةنضس11-6رمعب لافطألا دنعو ،يومدلا لايدلل نيعضضاخلا ىضضرملا
:تاطايتح’او تاريذحتلا
عم هلامعتضسا بنجت بجيو ،تلآلا ىلع لمعلا وأا تارايضسلا ةدايق دنع رذحب رضضحتضسملا ذخؤوي نأا بجي
.ةيزكرملا ةيبضصعلا ةلمجلا تاطبثم
:ةيبناجلا تاريثأاتلا
دنع امأا ،ربكأا وأا ةنضس21 رمعب ضصاخضشألا دنع موعلبلا باهتلاو ،مفلا فافجو ،نهولا ،ضساعنلا ببضسي دق
.فاعرو ،لاعضس ،ضساعن ،ىمح نع ةرابع نوكت تاريثأاتلا نإاف ةنضس21 -6  رمعب لافطألا
:ةيئاودلا تÓخادتلا
دجوي ل ، يميزنإلا ضضيرحتلا وأا طيبثتلا ىوتضسم ىلع يئاود يكئارح لخادت دوجو مدع تاضساردلا رهظت
.نيزيرتيضسوفيل عم يئاود لخادت دوجو نيبت ةيويح تاضسارد
:لمحلا
نأا بجي ل اذل لماحلا ةأارملا ىلع هريثأات نع ةيفاك تاضسارد دجوت ل،B ةئفلل نيزيرتيضسوفيللا يمتني
.همادختضسا يعدتضسي بابطتضسا دوجو لاحب لإا لمحلا ءانثأا لمعتضسي
:عاسضرإ’ا
.عضضرملا ةأارملا دنع همادختضسا ذبحي ل اذل مألا بيلح يف نيزيرتيضسوفيل حرطي نأا عقوتي
:لامعتسس’ا ةقيرطو ةعرجلا
ً.ءاضسمً ايموي ةدحاو ةرم (ةدحاو ةطوغضضم) غلم٥:قوف امو ةنسس21 رمعب لافطألاو نيغلابلا -
ً.ءاضسمً ايموي ةدحاو ةرم (ةطوغضضم فضصن) غلم٥,2:ةنسس11 –6 رمع نم لافطألا -
:ةعرجلا طرف
اهعبتي ةحارلا مدعو جايهلاب أادبت لافطألا دنع امنيب ،رابكلا دنع ضساعن ثودح نكمي ةعرجلا طرف لاحب
.نيزيرتيضسوفيلل يعون قايرت دجوي ل ،ضساعنلا
:ةوبعلا
.ةرضشن عم رتضسيلب نمضض مليفلاب ةضسبلم ةطوغضضم02 يوحت ةينوترك ةبلع
.ةرضشن عم رتضسيلب نمضض مليفلاب ةضسبلم تاطوغضضم01 يوحت ةينوترك ةبلع
:ظفحلا
.لافطألا لوانتم نعً اديعب ،م°(٥2-٥1) ةرارح ةجردب ظفحي

Ref 1106261 ءاود  اذـــــه  نإا

.رطـخلل كصضرـعي تاميلـعتللً افÓـخ هكÓهتـصساو ،كتـحصص ىلــع رـثؤوي رصضحتـصسم ءاودـــلا
.كلـ اهفرصـص يذلـا Ê’ديـصـصلا تاميلـــعتو ،اهيلــع سصوصـصنŸا لامعتـصـس’ا ةــقيرطو بـيـبـطلا ةــفصصو ةــقدب عبتا
.هررـصضو هعـفنو ءاودـلاب ناÒـبÿا امـه Ê’ديـصصلاو بــيـبطلا نإا

.كصسـفن ءاقـلت نم ةددحـŸا جÓـعلا ةدــم عـطقت’
.ةــــــيبط ةـــــفصصو نودــب ءاودــــلا فرــــصص ررــــكت ’
.لاــــفطأ’ا لواـــنـــتم نــعً ادــــيعب ءاودــــلا ظــــفحا
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(برـــعلاةـــلدايصصلا داـــ–او برـــعلا ةـــحصصلا ءارزو سســـل‹ تاـــميلعت)
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